
שיעור באמונה למאמין המקצועי

אין לך במה לקנא

יהודה ישב לפני וראיתי שהוא מתקומם ולא מוכן 
להסכים עם שום מילה שלי. יהודה הוא לא הראשון 
שמספר לי על המצוקות הנפשיות שלו. הוא אדם 
מכובד ומבוסס, מצליח לא רע בתחומו, מנהל משפחה 
לתפארת. כלפי חוץ: חיים יפים מוצלחים ושלווים, מושא 

לקנאה ללא מעט מחביריו ומכריו.

אף לא אחד מהם היה מעלה על דעתו שחייו של 
יהודה הם סיוט. אין לו יום ואין לו לילה. הוא סובל 
מחרדות קשות מאוד. התקפי חרדה יכולים להשבית 
אותו לשעות ארוכות. הוא תלוי בתרופות ובטיפולים 
פסיכולוגיים כאלה ואחרים שהתועלת שלהם מוגבלת, 

וקשה לו לשאת את החיים.

המגפה של הדור

לצערי ולכאבי הגדול, אני שומע כל כך הרבה מקרים 
כאלה. גם פעם שמענו, אבל היום זה נראה כמו מגפה 

משתוללת.

ואני – נאמן לדבריו של רבי נחמן שאמר: "האמונה 
והנפש הן בחינה אחת" – אני יודע שהאמונה היא הרפואה 

האמיתית והיחידה לכל החרדות האלה.

החרדה היא אמונה לכל דבר. אבל היא אמונה רעה 
ומוטעית. אמונה מקולקלת. אדם מאמין שיקרו לו דברים 
רעים ולכן יש לו חרדות. אם כן, התיקון השורשי לחרדה 
הוא רק האמונה האמיתית והזכה שאין עוד מלבדו 
ואין רע בעולם ושה' עושה רק טוב ורוצה רק להיטיב.

זו כל תורת הנפש על רגל אחת.

וישנו צורך גם  יש בזה אינסוף של עומק כמובן, 
בהסברים מעשיים. אבל בסך הכול זה מאוד פשוט. 

יהודים ששעו לעצתי, והקדישו רבע שעה ביום לשינון 
בדיבור של יסודות האמונה האמיתית דיווחו לי על 
שיפור מדהים. הם פשוט ישבו וחזרו על דיבורי אמונה: 
"ה' עושה רק טוב. ה' אוהב אותי. ה' יעשה לי טוב ויהיה 
לי רק טוב ועוד יותר טוב". זו האמונה הנכונה והבריאה. 
והדיבורים האלה חלחלו אל ליבם ותיקנו להם את 
האמונה הפנימית, כי הדיבור מעורר את האמונה כמו 
שכתוב: "האמנתי כי אדבר". וזה הטיפול היעיל היחיד, 
כי כל טיפול אחר משפיע באופן כימי על מעגלים במוח, 
או באופן חיצוני על ההתנהגות ולא נוגע בעצם הנפש. 
אבל האמונה שהיא עצם הנפש מרפאה ומתקנת את 

עצם הנפש.

אתה לא תלמד אותי

אבל יהודה הוא לא "פראייר". יש לו רקע דתי עשיר 
ותפיסות ברורות ומבוססות מאוד בענייני אמונה. הוא 

יודע ומכיר מאמרי חז"ל, ואי אפשר "לעבוד עליו".

היה לו אמנם קשה לענות לי, אבל לבסוף הוא הטיח 
בי את כל מה שהעיק עליו: "איך אתה יכול לומר שה' 
יעשה לי רק טוב, הרי חז"ל אומרים במפורש שה' לא 
ותרן, ויש שכר ועונש. אני חוטא ואני יודע שמגיע לי 
עונש, איך אני יכול לשקר לעצמי ולחשוב שה' יעשה 

לי רק טוב?!"

"רגע רגע", עצרתי אותו, "אתה לא מאמין שה' טוב 
ומיטיב ושהוא אבא אוהב?! עד כמה שאני מכיר את 
המקורות גם לזה יש אי אילו מקורות, לא המצאתי 

את זה..."

"ברור שאני מאמין בזה", אמר לי יהודה כמו אחד 
שמבין הכול, "אל תשכח הרב, למדתי בישיבות, אני 
לא צריך שיסבירו לי מה זו אמונה. אבל כבר הסברתי 
לרב, אני חוטא ומגיעים לי עונשים ואין מה לעשות, ה' 

בוודאי יעניש אותי..."

במי אתה מאמין?

"אהה... עכשיו אני מבין. אתה פשוט צריך קצת סדר 
בדברים", אמרתי, "שמע נא, יהודה היקר, אתה צודק, 
עשית עבירות. אבל אתה מאמין שה' הוא אבא אוהב. 
אז בוא נחשוב ביחד מה ה' רוצה: הוא רוצה להעניש 

או שהוא רוצה שתחזור בתשובה?

"או אולי נגדיר את זה באופן ברור יותר: האם ה' 
"מחכה לך בסיבוב", וכל כך חיכה לרגע שתיפול רק 
כדי להעניש אותך, כי סתם "בא לו" שתסבול חלילה, 
או שה' הוא אבא אוהב שכואב לו לראות אותך נופל 
וכואב לו כשהוא צריך להעניש, והוא רק רוצה לראות 
אותך מצליח בגשמיות וברוחניות, וגם אם חטאת הוא 
מצפה ומחכה ומוכן לעזור בכל כוחו שתחזור בתשובה? 

האם אתה מכיר אבא שרוצה להעניש?!"

כאן התפיסות ה"מוצקות" של יהודה בענייני אמונה כבר 
התחילו להתערער. או יותר נכון, הוא סוף סוף התחיל 
להבין שמשהו מאוד שגוי ב"אמונה" שלו. האמונה שלו 
בדברי חז"ל האמתיים והקדושים שה' לא ותרן ושיש 
שכר ועונש, השכיחה ממנו את היסודות באמונה באהבתו 
של ה', ושה' לא חפץ במות המת כי אם בשובו ועוד 
מקורות בלי סוף. הוא שכח את דברי חז"ל שאומרים 
שה' בעצמו מצטער כשיהודי שרוי בצער כמו שכתוב: 
"בכל צרתם לו צר". הוא שכח לגמרי שה' טוב ומטיב 

ורוצה רק להיטיב ומאתו לא תצאנה הרעות...

אמונה מול דמיון

יהודה רק הנהן כי התשובה על השאלה מובנת מאליה, 
ואני המשכתי: "תראה יהודה, נכון שאתה חוטא, כל אדם 
חוטא, כי אין צדיק בארץ אשר יעשה טוב ולא יחטא. 
ה' ברא אותנו ככה לא כדי להעניש אותנו אלא רק 
בגלל שהוא רוצה לעזור לנו להתקדם ולהשתפר. זו 
כל תכלית בריאתנו. לצורך זה הוא נתן לנו את מצוות 

התשובה שהיא מצווה קלה ופשוטה מאוד.
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מנהגי בין המיצרים

אלו דברים צריך להיזהר שלא לעשותם 
בימים אלו מחשש סכנה?

יש להיזהר שלא ללכת במקום 	 
שמם מתחילת שעה רביעית 

של היום )בסביבות 10.00 
סוף  עד  בבוקר( 

תשיעית  שעה 
)בסביבות שעה 
מפני   )16.00
 , רי מרי קטב 

שהוא שד השולט 
בימים ההם מדרש רבה 

)איכה רבתי פרשה א' אות כט(. 

ולכתחילה יש להיזהר בזה 
גם בתוך העיר אם המקום שמם. 

כך משמע ממסקנת דברי החזון עובדיה )עמ' 

קכו( ועי' שם שהביא מחלוקת הפוסקים בדבר זה 

ויש מקילים בתוך העיר. 

ההורים יזהרו שלא יכו את ילדיהם בימים אלו, מפני 	 
שיש חשש סכנה בדבר. וכן המלמדים תלמידים 

יזהרו שלא להכות התלמידים אפי' ברצועה קלה. 

יש להזהר בימים אלה שלא ללכת ברחוב 	 
בין חמה לצל, ומכל מקום כל הקפידא היא 
דווקא במי שהולך כסדר בשביל שהוא 
בין החמה לצל ולא כשעובר באופן 
אקראי בין חמה לצל המצויה 
בדרך. מרן הגאון הרב חיים 
קנייבסקי שליט"א )קרא עלי 

מועד פרק ב' אות יט(. 

יש 	  אלו  בימים 
להקפיד יותר משאר ימות 
השנה מהליכה למקומות 
מקור  שיש בהם חשש סכנה. 

חיים )אות יד(.

ניתוח 	  מעשיית  להמנע  ראוי 
)שאינו דחוף( בימי בין המצרים. ואם הדבר 
קשה עכ"פ יש להקפיד מר"ח אב, ולכל הפחות 
משבוע שחל בו ת"ב. מרן הגאון הרב שמואל וואזנר זצ"ל 

)מבית לוי בין המצרים אות י"ב(.

מן הדין מותר לרחוץ בבריכה ובים בימי בין המצרים 	 

אור לציוון )חלק ג' פרק כ"ה אות ה'(. ויש אומרים 
שצריך לחשוש בזה משום סכנה אף בימים אלו. 
ויש חוששים מהליכה לים בימים אלו מפני הסכנה. 
שדי חמד )חלק ה' פאת השדה מערכת בין המצרים סימן א' אות 

י'( ובספר ארחות רבנו )על הרב קנייבסקי זצ"ל חלק ב' עמוד 

קכט( מובא שהרב לא נתן לילדים לנסוע לים בבין המצרים משום 

סכנה. ואם נכנס במקום שאינו עמוק שיכול לעמוד 

שם מותר לכתחילה. תשובות והנהגות )חלק ב' סימן רסג( 
ואין חילוק בכל זה, בין אם הלך לים לפני בין 
המצרים או לא. אשרי האיש )חלק ג' פרק ס"ח אות כא( 

ואור לציון )פרק כ"ה אות ה'(.

אין חשש בטיסה במטוס בימי בין המצרים, אולם 	 
ראוי להמנע בתשעת הימים במידת האפשר. 
מרן הגרש"ז אויערבך זצ"ל )הליכות שלמה פרק 

י"ד אות כ'(. 

אם הולך לצורך מצוה הנצרכת דוקא בימים אלו, 	 
אין לחוש לסכנות הנ"ל, משום ש"שומר מצוה לא 

ידע דבר רע". התעוררות תשובה )סי' שמח(.

יש אומרים שיש להמנע מהליכה לטיולים בכל 	 
ימי בין המצרים. שדי חמד )חלק ה' פאת השדה 
מערכת בין המצרים סימן א' אות י'(. ולמעשה עד 
ר"ח אב ניתן להקל, אלא שבכל אופן יש למעט 
בזה מחמת אבל של ימים אלה. שו"ת שבט הלוי 

)חלק י' סימן כ"ו(.

הרה"ג ר' ירון אשכנזי שליט"א ר"כ חושן משפט
בישיבת "חוט של חסד" מנהל רוחני ב"קו ההלכה"
קו ההלכה הספרדי: 3030*

שו"ת של חסד
ע"י בית הוראה "חוט של חסד"

הפרשה לאורו של
הנחל נובע

קנאות לשמה

פנחס בן אלעזר עשה מעשה שוודאי בעניים מגושמות 
של אדם בן ימינו, גם אם הוא אדם תורני, הוא פלאי 
על גבול המוזר, ואף יותר מכך. כל זה מסמל עד כמה 
אנחנו רחוקים מהמושג של אותה קנאות קדושה , גם 
אם היא נראית מטורפת ששוברת את כל הכלים ללא 
הבחנה. והאמת שגם בעיני רוב עם ישראל, מעשה פנחס 
לא התקבל באופן חיובי, עד שזלזלו בו כמו שאמרו 
חז"ל "ראו בן פוטי זה שפיטם אביו עגלים לעבודה 

זרה שהרג נשיא".

הייתה  פנחס  למעשה  האלוקית  שהתגובה  אל 
מהמחמיאות ביותר, "הנני נותן לו את בריתי שלום לו 
ולזרעו אחריו ברית כהונת עולם". ברכות ושבחים נעלים 
ונשגבים עד כדי כך שזכה פנחס לזכות להיות אליהו 

הנביא מבשר הגאולה. 

אלא שעם כל זה, מי כמונו יודע עד כמה אותה קנאה 
היא עדינה מסוכנת שהיא הרי צריכה להיות כל כולה 
לשם שמים, כמו שהיה פנחס עצמו. ומי הוא זה שהוא כל 
כך גדול בעיניו שיכול להשתבח ולהתפאר לעשות מעשי 
קנאה כל כך גדולים באומרו שהוא כל כך ירא שמים.

ומה גם שלכאורה אין באותה קנאה חיוב כל שהוא 
לכל אחד מישראל, אלא רק האדם הרוצה להתחסד 
עם קונו, ולובשתו רוח קנאה, אז צריך לבחון את עצמו 
האם באמת קנאתו היא אמיתית או לא. אלא באמת 
ששני ההנחות האלו טעויות הם מיסודם: קנאה במובנה 

האמיתי היא הכלי הכי הכרחי לאדם שעל ידו יצליח 
להיות נאמן לאלוקיו!

ובשביל זה גם לא צריך להסתייג ולבדוק את עצמו אם 
הוא ירא שמים כמו פנחס או יותר, אלא כל אחד שייך 
בזה! קנאה במהותה, היא נאמנות אמיתית לבורא על 
גבול המסירות נפש, כזה היה פנחס שהרי גם הוא לקח 
בחשבון שיכול להיות שהוא ימות וכדו' כמבואר בחז"ל.

לכל אחד מאיתנו היא הכרחית, בשביל היום יום שלנו, 
בינינו לבין עצמינו, לזכות להיות נאמן לערכים היהודיים 
שלו, הן במסירות נפש על דקדוק הלכה, או שמירת 
מנהגים או מסורת כל אחד לפי דרגתו, הן במסירות נפש 
בתורה או תפילה או כל דבר אחר, ובמיוחד בדברים 
שאז האדם מתנסה בנסיון הבושה מול החברה שבה 
הוא חי ומקיים בעצמו את מאמר השו"ע "ואל יתבייש 

מפני המלעיגים עליו".

לוותר על נוחות כזאת או אחרת גם בדברים שהם לא 
ממש אסורים, הן בבן אדם אצל עצמו, הן בחינוך ילדים 
כגון לדאוג עם מי הילד מסתובב, ולאיזה דברים הוא 
נחשף, גם אם הדברים כרוכים במאמץ וכדו'. ביציאות, 
בטיולים וכהנה עוד רבות. זוהי הנקודה שבה כל אחד 
מאיתנו יכול לזכות למדריגת "קנאת פנחס" יחד עם כל 
מדריגותיו שזכה בעד זה, "לברית כהונת עולם" קנאה זוהי 
זכות שהיא חובה, ולא תמיד היא נגד משהו, לפעמים, 
ואולי רוב הפעמים היא בנינו לבין עצמינו, נגד הבושה 
הדמיונית שלנו, קנאה אמיתי מגלה נאמנות ואהבה בלתי 

מתפרשת עד שאינה יכול להתבטא במילים. קנאה זו 
היא המפתח להתמודדות הנכונה עם אתגרי החיים 
עליה נאמר "מים רבים לא יוכלו לכבות את האהבה 
כי עזה כמוות אהבה קשה כשאול קנאה... רשפיה 
רשפי אש שלהבת יה" הש"י יזכינו לקבל את אותו רוח 
הקנאה מהצדיקים האמיתיים שהם האוהבים והנאמנים 
והמקנאים האמיתיים להשם ולתורתו אמן כן יהי רצון 

)מיוסד על פי ליקוטי הלכות ברכת השחר אות צד(.

פנינים חסידות ברסלב

פַּעַם בְּעֶרֶב שַׁבָּת אַחַת בְּאֶמְצַע הַהֲכָנוֹת וְהַדּחַֹק 
הָרַב לִפְנֵי כְּנִיסַת הַשַּׁבָּת, פָּנָה מוֹהַרְנַ"תְּ אֶל רַבִּי 
נַחְמָן טוּלְטְשִׁינֶער וְאָמַר לוֹ, שֶׁכְּשֶׁיַּעֲברֹ חֲמִשָּׁה דַּקּוֹת 
יוֹדִיעוֹ, וְרָאָה רַבִּי נַחְמָן טוּלְטְשִׁינֶער אֵיךְ שֶׁנֶּעֱמַד 
מוֹהַרְנַ"תְּ לְיַד הַמְּזוּזָה שֶׁבַּדֶּלֶת וּמִתְפַּלֵּל וּמִתְבּוֹדֵד, 
וּכְשֶׁרָמַז לוֹ רַבִּי נַחְמָן טוּלְטְשִׁינֶער שֶׁכְּבָר עָבְרוּ 
חֲמִשָּׁה רְגָעִים, אָמַר לוֹ מוֹהַרְנַ"תְּ בְּשִׂמְחָה, "רַבִּי נַחְמָן 
חֲמֵשֶׁת רְגָעִים גְּדוֹלִים", "גְּרוֹיסֶע פִינְף מִינוּט", לְרֹב 
שִׂמְחָתוֹ בַּחֲמֵשֶׁת רִגְעֵי הַתְּפִלָּה וְהַהִתְבּוֹדְדוּת שֶׁזָּכָה 
לַחְטףֹ עַל-אַף רבֹ הַטִּרְדָה וְהַדּחַֹק. )שיש"ק ג-קלז(

מוֹהַרְנַ"תְּ לֹא הָיָה שָׂם לִבּוֹ לְאֵלּוּ הָאֲנָשִׁים שֶׁהָיוּ 
מְסַפְּרִים לוֹ חֲלוֹמוֹתֵיהֶם הַשּׁוֹנוֹת, וְהָיָה אוֹמֵר לָהֶם 
בְּדֶרֶךְ צַחוּת: "סַפֵּר נָא לִי מֵהָעוֹבֵר עָלֶיךָ בְּהָקִיץ 
וְלֹא מֵהָעוֹבֵר וּמִתְרַגֵּשׁ עָלֶיךָ בַּחֲלוֹם". )שם ג-קמה(
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הצלה כפולה ומכופלת

פנה רבי חיים בן עטר אל היהודים 
המלווים אותו וחיזק אותם 

ואמר להם?:  באמונה 
"השם ממית ומחיה 
צרה,  בכל  ועונה 
בטוח אני שהקב"ה 

יצילני מגוב האריות 
ויחזיר אותי בריא ושלם".

במלאכת  עוסק  היה  עטר  בן  חיים  רבי 
הצורפות בארץ בה נולד וגדל-מרוקו, את רוב זמנו 

השקיע בלימוד התורה ותפילה ומעט מזמנו השקיע 
בעבודת הצורפות, רק לצורך הפרנסה וגם בפרנסה  
הסתפק במועט, האור החיים עבד כשכיר אצל צורף 
ומקבל היה שכרו מדי יום, כאשר לא היה זקוק לכסף 
הקפיד האור החיים הקדוש לפקוד את בית המדרש.

באחד הימים הגיע שליח מלך מרוקו אל צורף הזהב 
אצלו עבד האורח חיים והזמין עבור בת המלך תכשיטים 
מיוחדים ונדירים לרגל נשואיה, באותו הזמן רבי חיים בן 
עטר לא היה זקוק לפרנסה ולכן את כל זמנו העביר 
בבית המדרש ושקד על לימודו, מפאת כך תכשיטי 

הכלה לא היו מוכנים בזמן ליום החתונה.

כאשר הגיעו השליחים לאסוף את התכשיטים, הצורף 
ששנא יהודים האשים את עובדו רבי חיים בן עטר שלא 
סיים מלאכתו וזלזל בבקשת המלך. המלך שכעס 
מאוד דן את רבי חיים למיתה והעונש שהוטל עליו היה 

להשליכו אל גוב האריות.

שטח גדול שהיה בבעלות המלך מוקף חומות גבוהות 
ושערים כך שלא ניתן לברוח. בתוך השטח הגדול 
משוטטים הלוך ושוב אריות ונמרים רעבים  מול שער 
הכניסה דרכו מכניס שומר הגן, מזון  ואנשים שגזר דינם 

נגזר על ידי המלך במיתה זו.

כאשר הגיעו אנשי המלך לקחת את ה'אור החיים' 
להשליכו לגוב האריות, ביקש מהם קודם כל לאסוף 
מספר דברים הנחוצים לו, אסף רבי חיים את ספריו 
החשובים, בנוסף לקח גם את הטלית והתפילין שלו. 
בדרך ליוו אותו כל ישראל בבכיות וצעקות ובצער רב, 
שונאי ישראל היו שמחים וחיוך של שנאה על פניהם.

פנה רבי חיים בן עטר אל היהודים המלווים אותו וחיזק 
אותם באמונה ואמר להם?: "השם ממית ומחיה ועונה 

ל  כ ב
 , ה ר צ
י  אנ ח  בטו
יצילני  שהקב"ה 

ב  ו ג האריות ויחזיר אותי מ
חיילי המלך השליכו את רבי בריא ושלם". 

חיים יחד עם חפציו הקדושים בביזון ובזלזול.

כעבור כמה ימים, הגיעו  חיילי המשמר להוציא את 
עצמות הנטרף ושאריות הגופה, על מנת למוסרם 
ליהודים המתאבלים על רבם האהוב והנערץ ולהפתעתם 

הרבה מריחים הם ריח נעים ועירב לחך...

אם רק היו יודעים שזהו ריח גן עדן !  השומר כמעט 
והתעלף פניו הפכו חיוורים כסיד והשתהה מס' דקות 
כלא מאמין למראה ענייו בראותו כי האסיר רבי חיים 
בן עטר נותר בריא ושלם ללא שום שריטה ופגע מוקף 
מכל עבריו אריות ונמרים, והוא עטוף בטלית ומעוטר 
בתפילין ודומה למלאך ה' צבאות והוא עוסק בתורה, 
והאריות סביבותיו יושבים כנועים כאילו מאזינים לדברי 
התורה שפיו הקדוש ממלמל כמו תלמידים לפני רבם!

השומר רץ בבהלה להודיע את הנס שראה למלכו, 
וכשבא המלך וראה המחזה הנורא הזה במו עיניו, התרגש 
ובכה מרוב שמחה ואמר עכשיו אני מודה ומאמין כי אלוקי 
היהודים אמת וקיים לעד, ותיכף פקד להוציא את הרב 
ואת ספריו הקדושים בכבוד רב וכל יהודי העיר והגויים 
צפו במחזה המיוחד ובכבוד הרב שנתן המלך לצדיק.

לאחר המקרה, המלך גידל את רבי חיים בן עטר, בעל 
האור החיים הקדוש שהפך להיות אחד מיועצי המלך 
החשובים ביותר ואהוב עליו מאוד, והגויים שרכשו שנאה 
גדולה ליהודים החלו מכבדים אותם ויראים מפניהם 

ומפני רבם המלומד בניסים.

האמונה  על  מבוססת  התשובה  מצוות  "אבל 
המוחלטת באמת ובתמים שה' אוהב אותנו ורוצה 

בתשובתנו, ורוצה לעזור לנו.

"כל הכוח של היצר הרע הוא לצייר לנו את ה' 
כנוקם ומעניש וכאילו הוא לא אוהב אותנו חלילה, 
ובגלל זה אנחנו מתייאשים מראש מקיום המצווה 
הקלה והפשוטה של התשובה. זו לא אמונה. זה 
דמיון מטעה. לכן רבי נחמן אמר שהיום ליצר הרע 
קוראים "כח המדמה", הוא משתלט לאדם על האמונה 
ובמקום לדמות את הבורא כפי שהוא: אב רחמן טוב 
ומטיב; היצר הרע מדמה לנו את הבורא כא-ל זועם 

מתעלל ואכזרי ר"ל.

"תראה בעצמך, וכי ה'אמונה' שלך ב'עונש' מקדמת 
אותך? וכי היא עוזרת לך להשתפר ולתקן? לא ולא! 
לא זו בלבד שהיא רק עוצרת לך את ההתקדמות 
האישית ועוד לוקחת אותך אחורה, אלא היא גם 

מערערת לך את בריאות הנפש.

העונש היחיד שקיים

"ובאשר לעונשים, העונשים של ה' אין מטרתם 
נקמה, אלא הם כמו אבא אוהב שמונע מבנו לגעת 
באש כדי שלא ייכווה. לכן אין לנו מה לפחד מהעונש 
כי גם העונש הוא לטובתנו, וכדי לשמור עלינו וליישר 

אותנו ובוודאי לא לגרום לנו רע.

העונש היחיד שיש בעולם הזה הוא העונש שאדם 
מביא על עצמו, כשהוא מקשה את ערפו ונשאר 
באמונה המעוותת שה' הוא רע. בזה הוא בעצמו 
מנתק את עצמו מהטוב של הבורא וגוזר על עצמו 
סבל וייסורי נפש. תתחיל להאמין באמת ותפסיק 
להעניש את עצמך. לכן דיבורי האמונה שאני מייעץ 
לך לחזור עליהם מידי יום – הם הם הרפואה שלך."

ואני פונה לכל הקוראים: אחרי כל החטאים, ה' 
אוהב אתכם. הוא שוכן איתנו בתוך טומאתנו. גם אם 
חטאת, לפני שאתה מצייר את ה' כ"מעניש" ומתחיל 
"לפחד" – קודם כול תזכור שה' הוא אבא אוהב שלא 
רוצה לעניש, וכואב לו להעניש, אלא פשוט רוצה 
שתפתח את הפה שלך ותגיד לו: "אבא, אני מצטער, 

עזור לי לא לחטוא יותר".

אני ממש מבקש מכל אחד ואחת שתמצאו זמן 
לעצמכם לחזור בפה שוב ושוב מידי יום על יסודות 
האמונה שה' הוא אבא אוהב טוב ומטיב ושיעשה 

איתכם רק טוב.

ולא כיליתי

ה' כל כך משבח את פינחס, רק בגלל שהדבר 
האחרון שה' רוצה זה להעניש. השבח הגדול של 
פינחס הוא שהוא עשה פעולה כזאת של תיקון 
שבזכותה: "ולא כיליתי את בני ישראל בקנאתי". בני 
ישראל היו בקלקול נורא וכמעט הביאו על עצמם 
כליה. אבל פינחס עמד ותיקן – וה' כל כך שמח, כי 
רצונו של ה' שנחיה ולא נמות ונקדש את שמו בעולם 
בחיים טובים ומוצלחים, ולכן הוא מבטיח לפינחס 

ברית שלום וכהונת עולם!

בברכת שבת שלום ומבורך

מאמר ראש הישיבה
-המשך- סיפור לשולחן שבת
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חכם בן ציון נולד בירושלים בשנת תרפ"ד. רבי בן ציון קבל את 
דרכו בלימוד מרבו המובהק רבי עזרא עטיה, ראש ישיבת פורת 
יוסף , אחרי שנים, גילה פעם ראש הישיבה את חיבתו לתלמידו 
בדברים אלה: "הרבה טרחות הנדיבים טרחו עד שהקימו את 
הבנין, ואנחנו עצמנו טרחנו הרבה להעמיד את התלמידים ולהרביץ 
תורה. כל הטרחות האלה, דורות של טרחה, היו כדאיים בשביל 

חכם בן ציון אחד.!

במלחמת ששת הימים, התגורר רבי בן ציון ברחוב אלקנה. לילה 
אחד הנחיתו הירדנים מטר של פגזים על מערב ירושלים, 

וכל בני העיר ירדו למקלטים. שכנו מרן רבי עובדיה יוסף 
זצ"ל, ישב באותו מקלט ובין הפגזה להפגזה היה רבי 

בן ציון מרצה לפניו חידושים על מסכת יבמות, 
למרות הרעש והפחד מסביב.

"הנה עובר ש"ס חי, ספר תורה מהלך"! 
התבטא אחד מגדולי ישראל כאשר רבי בן 

ציון הלך ברחוב. אכן, כל מגמתו ושאיפתו היתה 
ללמוד את כל התורה ולמסור אותה לדור הבא.

בישיבת פורת יוסף, למד רבי בן ציון בצעירותו בחברותא 
עם רבי עובדיה יוסף שעות רבות. גם כשהלכו לביתם חזרו בדרך 

על כל סוגיה שלמדו קודם בעל פה. פעם אחת גילה רבי בן ציון 
שהוא למד ושינן את מסכת פסחים מאה ואחת פעמים בשנה אחת.

פעם נשאל חכם בן ציון ע"י אחד מתלמידי חכמים שבקרתא 
דירושלם, במה זכה שכל ברכותיו עושות פרי, לאחר הפצרות 
רבות ענה הרב: "כשיהיה לך את האהבת ישראל שיש לי גם 

ברכותיך יתקימו"

מתמיד עצום היה רבי בן ציון . פעם שאל אותו אחד מתלמידיו 
:"איך רבנו זוכר את כל הסוגיות עם כל הנושאי הכלים?" "מה אתה 
חושב " הגיב רבי בן ציון ,"שבפעם אחת נעשים גאונים ?! אם רוצים 
ללמוד פעם אחת ולדעת ולזכור !?" אני עצמי למדתי וחזרתי לא 

פחות ממאה פעמים הלכות שבת!"

דרכו בלימוד היתה בבירור המקור של חז"ל עד להסקת מסקנות 
הלכה למעשה, באופן זה הוא בירר את הנושא עד לפרטי פרטיו. 
לדוגמא , בענין שימוש בחשמל בשבת יש דעות שונות בין האחרונים. 
רבי בן ציון לא הסתפק  בהבנת הדברים מתוך השו"תים , אלא נסע 
לתחנת החשמל באשדוד ושהה שם יום שלם , למד את הנושא על 
בוריו והבין כיצד פועל מערך החשמל בארץ, רק אז הגיע לפסק 
ההלכה.  בשנת תשכ"ב פתח רבי בן ציון עם חמיו את ישיבת 
"אמת שלום" ללמוד הקבלה, בבית כנסת "אוהל רחל", בין מגידי 
השיעורים היו רבי יצחק כדורי ורבי ששון מזרחי. הוא קבע 
לימוד שיעור בקבלה עם חמיו מדי יום ביומו. הוא הקפיד 
שאלו הרוצים להיכנס לעומקה של חכמה זו, יקדימו 
ללמוד את תורת הפשט בעיון , וכך  הנהיג למעשה.

הגה"ק רבי מרדכי שרעבי זיע"א התבטא 
אודותיו: "ישנו רב בישיבת פורת יוסף שאין 
גדול כמוהו בכל העולם, ועליונים ותחתונים 
מסכימים עמו", וכיוצא בזה התבטא רבי מאיר 
אביחצירא זיע"א: "הרבה גאונים עברו על מפתן 

ביתי וכמו חכם בן ציון לא ראיתי ולא מצאתי".

באחד הימים ראוהו עומד במסדרון הישיבה ומחלק לבחורים 
ממתקים. הוא הסביר, כי זכה במצוות השבת אבידה כהלכתה, 
ולכן מחלק הוא מיני מתיקה כהודאה להקב"ה שזימן מצוה זו לידו.

חיבר את ספרו "אור לציון", שכרך ראשון ממנו יצא לאור בשנת 
תשמ"ז והתקבל בחיבה בעולם הישיבות. בהקדמה כותב רבי בן 
ציון:"מבקש אני שיהיה לי עזר ולזכות לאחר אריכות ימים ושנים 

שיהיו שפתותי דובבות". 

פעם אמר רבי בן ציון :" נולדתי ביום פטירתו של רש"י , ועמלתי 
הרבה ליישב את שיטתו.

פעמים כשעלה בידי ליישבו הייתי קרוב לעלפון , ואין ספק 
שבשעת פטירתי יצא לקראתי".  נלב"ע לאחר יסורים קשים ומתוך 
זיכוך הנפש והגוף, בי"ט תמוז, ומנוחתו כבוד בבית העלמין סנהדריה 

ירושלים זיע"א.

לאורם נלך
הילולא דצדיקיא

חכם ר' בן ציון אבא שאול 
זצ"ל זיע"א
י"ט תמוז 

מרפא לנפש
מאת הרב שלום ארוש שליט"א

אין תפיסה ברחמנות של ה’
מי שלא עושה משפט יומיומי, לא זו בלבד שהוא מחמיץ את 
ההזדמנות להתעלות מעל הדין, דהיינו לצאת זכאי בדין, על 
ידי שדן את עצמו, אלא עוד הוא נופל לגמרי ממידת המשפט, 
כי הוא למעשה מקבל ייסורים ללא משפט, הרבה יותר ממה 
שמגיע לו! מדוע? כי כשאדם לא שופט את עצמו, פירושו שהוא 
חי בלי חשבון והוא לא עושה חשבון, ואזי - מדה כנגד מדה - 
גם בשמיים לא עושים לו חשבון, ומניחים למידת הדין לעשות 
בו כרצונה, ונותנים לו ייסורים בלי חשבון, והוא נמסר לפגעים 
רעים, וסובל פורעניות יותר מכדי חיוב עוונותיו. מה שאין כן 
כשאדם עושה חשבון, אזי גם בשמיים עושים לו חשבון, וגם 
אם מגיעים לו ייסורים, נותנים לו אותם לפי חשבון, ברחמים, 
בצורה מתונה ומדודה, בדיוק כפי הצורך שיש לעורר אותו, 
מעט מעט.  רבנו ה”בן איש חי” מביא משל הממחיש עניין זה:

משל לראובן שהיכה את שמעון סטירה אחת על לחיו. שמעון 
מצידו החזיר לו תיכף שלוש סטירות... אמר לו ראובן: שלוש 
סטירות אלו למה? הרי אני רק נתתי לך אחת! אמר לו שמעון: 
אין שום טעות, אלא הכל לפי חשבון: סטירה אחת קיבלת - כנגד 
הסטירה שנתת לי. השנייה - בתור קנס, כמובא בתורה שהגנב 

משלם כפול. והשלישית, נתתי לך במתנת חינם...

אמר לו ראובן: יפה דנת. ומיד היכה את שמעון 30 סטירות 
על לחיו. שמעון חשב בלבו: תכף שיסיים, אכהו שבעתיים, 

על פי החשבון הנ”ל: 30 סטירות, בתור החזר חוב, ועוד 30 
בתור קנס, ואחר כך אוסיף לו סטירה במתנת חינם. אבל לא 
כך היה. כאשר סיים ראובן להכותו, ורצה שמעון להחזיר לו, 
כבר הפך ראובן את פניו והלך. צעק לו שמעון: היי! לאן אתה 
הולך? עמוד ונעשה חשבון! אמר לו ראובן: כבר אבד החשבון. 
אמר לו שמעון: למה? ענה לו ראובן: כל 30 הסטירות שנתתי 
לך, את כולן נתתי לך במתנת חינם, ואינן נכנסות לחשבון כלל, 
והלא אתה בעצמך חרצת משפט זה, שיוכל אדם לתת לחברו 

סטירות במתנת חינם שאין עליהן דין וחשבון.

אמר לו שמעון: 

אבל אני נתתי רק סטירה אחת במתנת חינם, ואיך נתת לי 
30? אמר לו ראובן: ומה ההבדל בין אחת ל-30, מאחר והן 
באות בתור מתנה? הלא במתנה לא עושים חשבון, ויש נותן 
100 ויש נותן 1,000 ולא צריך ליתן טעם למעשיו, מאחר ובאו 
במתנת חינם... והנמשל מובן: כאשר אדם עושה חשבון על 
חטאיו, ומתודה עליהם, גם כאשר שולחים לו ייסורים, שולחים 
לו רק מעט לעורר אותו. אבל כאשר הוא אינו עושה חשבון 
נפש, ונמצא שאינו שם לב כמה עוונות וחטאים יוצאים מתחת 
ידו מדי יום ביומו, ואין הפרש אצלו אם עשה מאה עוונות ביום 
אחד, או חמשים או אלף, אם כן, מדה כנגד מדה, פגעי הטבע 

פוגעים בו ויש למזיקים רשות לפגוע בו בלי חשבון, ר”ל. 

התבודדות
ומעלת התפילה

הספר של
הרב שלום ארוש

 052-2240696
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קצר בקשר
בפרשתנו התורה הקדושה מלמדת אותנו כמה לקחים ויסודות 
נפלאים, בעזרת השם נשתדל לגעת באחד מהם, כתוב בתחילת 
הפרשה "פִּינְחָס בֶּן אֶלְעָזָר בֶּן אַהֲרֹן הַכֹּהֵן הֵשִׁיב אֶת חֲמָתִי מֵעַל בְּנֵי 
יִשְׂרָאֵל בְּקַנְאוֹ אֶת קִנְאָתִי בְּתוֹכָם וְלֹא כִלִּיתִי אֶת בְּנֵי יִשְׂרָאֵל בְּקִנְאָתִי, 
לָכֵן אֱמֹר הִנְנִי נֹתֵן לוֹ אֶת בְּרִיתִי שָׁלוֹם". אם נתבונן נראה שהיה רוגז 
גדול מאוד על עם ישראל עד שהתחייבו כליה חס ושלום, לולא 
נקמתו וקנאתו האמיתית של פנחס שהשקיטה זאת, וצריך להבין 

על מה היה הרוגז הגדול הזה.

בסוף הפרשה הקודמת מגלה לנו התורה על מה היה הרוגז הגדול 
כפי שכתוב "וַיֵּשֶׁב יִשְׂרָאֵל בַּשִּׁטִּים וַיָּחֶל הָעָם לִזְנוֹת אֶל בְּנוֹת מוֹאָב. 
וַתִּקְרֶאנָה לָעָם לְזִבְחֵי אֱלֹהֵיהֶן, וַיֹּאכַל הָעָם וַיִּשְׁתַּחֲווּ לֵאלֹהֵיהֶן. וַיִּצָּמֶד 
יִשְׂרָאֵל לְבַעַל פְּעוֹר, וַיִּחַר אַף ה' בְּיִשְׂרָאֵל" ולאחר מכן גם מעשה 

זימרי עם המדיינית.

עם ישראל חטאו, עברו על התורה, עבדו עבודה זרה. במילים 
אחרות הם פגמו בקשר שלהם עם ה', הם פגמו בברית שיש לנו 
עם ה' יתברך. ונבוא לבאר זאת קצר יותר. אנחנו צריכים להבין מהו 
המושג הזה הנקרא "ברית", דרך משל לבני זוג שרוצים לחיות יחד 
ולהתקשר יחד בחיים משותפים. אם אין גורם מחייב ביניהם, אז אין 
כל כך תוקף לקשר הזה. לכן ע"פ התורה הקדושה הבעל צריך 
להתחייב בכתובה, לזון, לפרנס, להוקיר וכו' לדאוג לכל הצרכים שלה, 
בהתחייבות חזקה, ויש נוהגים אף להישבע על כך, דבר הנותן תוקף 

חזק מאוד לחיים המשותפים, מעין "כריתת ברית".

כמו כן הדבר בינינו לבין הקדוש ברוך הוא. השם יתברך כרת עם 
כולנו "ברית" – קשר אמיתי עם התחייבות, קשר עם תוקף, כמו 
שאמר לאברהם אבינו "וַהֲקִמתִֹי אֶת בְּרִיתִי בֵּינִי וּבֵינֶךָ וּבֵין זַרְעֲךָ אַחֲרֶיךָ 
לְדֹרֹתָם לִבְרִית עוֹלָם לִהְיוֹת לְךָ לֵאלֹקִים וּלְזַרְעֲךָ אַחֲרֶיךָ". ומסביר 
רש"י שהברית היא "להיות לך לאלוקים". וגם מצדנו התחייבנו להשם 
במעמד הר סיני, אנחנו וזרענו, כמו שכתוב "כִּי אֶת אֲשֶׁר יֶשְׁנוֹ פֹּה 
עִמָּנוּ עֹמֵד הַיּוֹם וְאֵת אֲשֶׁר אֵינֶנּוּ פֹּה עִמָּנוּ הַיּוֹם". ויותר מזה אומרת 
הגמרא שכל אחד מאתנו קודם שיצא לאוויר העולם, נשבע להשם 
לקיים את הברית הזו וזה לשון הגמרא )נדה ל:( "ואינו יוצא משם עד 
שמשביעין אותו שנאמר 'כי לי תכרע כל ברך תשבע כל לשון' ומה 

היא השבועה שמשביעין אותו? תהי צדיק ואל תהי רשע..."  

את תוקף הברית והקשר שיש בינינו לבין השם יתברך אין לשער. 
אות הברית הזו חתומה בבשרנו עוד מגיל שמונה ימים. ובשביל זה 
השם יתברך ברא את העולם בשביל ישראל, בשביל שנלך בדרכי 
התורה. ועתה ניתן להבין את הרוגז הגדול שהיה על עם ישראל, ע"פ 
דברי קודשו של ר' נתן מברסלב )ליקוטי הלכות נשיאת כפיים ה, יב( 
שמעשה זמרי גרם לפגם בברית שבנינו לבין השם, ולעומתו פנחס 

שהלך בדרכי התורה המשיך את תיקון הברית ע"י מסירות נפשו.

על כן, ידידי היקרים, הלימוד העיקרי מכל זה הוא שעל כל אחד 
מאתנו להשתדל מאוד ללכת בדרכי התורה, ולשמור ולקיים בכל 
מאודנו את הברית הנפלאה שבנינו לבין בורא עולם, וע"י כך השם 
יתברך יתמלא עלינו ברחמים גדולים ויגאלנו גאולת עולם בקרוב 

ממש אמן.

ביננו
מבחוץ להשיב אל הלב

הרב ישראל אלקיים
מהמרצים הבכירים
של "חוט של חסד"
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רוצה לזכות בפרס? שלח לנו סיפור תודה
בעל תוכן ייחודי ותזכה בפרס ללא הגרלה
al5308000@gmail.com | 02-5812252

ילדים מספרים

תודה
ילדון חידודון

al5308000@gmail.com | 02-5812252

היכן בפרשתינו הצפוני שלא נמצא בצפון?

)ספר במדבר פרק כו( 

תשובה לפרשת קרח:

יצהר. שם של אדם קרח בן יצהר, והוא גם סוג של מזון 
ככתוב )יח יב( כל חלב יצהר.

זוכה לפרשת קרח: יצחק גריינמן, זכרון יעקב.

al5308000@gmail.com :פתרונות יש לשלוח עד יום שני למייל
או לפקס: 02-5812252 | יש לציין שם מלא, כתובת מלאה וטלפון

זוכה פרשת קרח: חנוך זונדל קליין, בני ברק.

הזמנה של תודה

לפניי כחודש אימי הזמינה לי ולעוד בת משפחה 
שמלה לשמחה משפחתית אך כשהגיעה החבילה 
הבנו שכנראה נשמטה ההזמנה שלי ורק הזמנת 

קרובת המשפחה הגיע.

מיד הזמנו את השמלה שלי שוב במשלוח 
אקספרס.

ביום חמישי הגיעה ההזמנה של 
קרובת המשפחה ואמא ניסתה 

לברר מה עם ההזמנה שלי 
מידע,  להם  היה  לא  אבל 
מבחינתם ההזמנה  זה עוד 

את  מבינים  לא  והם  הזמנה 
הדחיפות.

יום לפני החתונה אמא אומרת לי אין לנו 
ברירה רק תפילות וקבלות יוכלו להועיל פה ולזרז 

את המשלוח להגיע.

הייתי מאוכזבת לא היה לי חשק בכלל לבוא 
לחתונה ואילו אמא הייתה רגוע היא נשענה על 

הקדוש ברוך הוא ואמרה לי :

"את עוד תראי שרק טוב יצא מהעיכוב הזה בעזרת 

ה' מחר תגיע השמלה, רק צריך להרבות בתודה 
ובהודאה לה' ולהאמין שהכל לטובה".

התחזקתי בתודה ובתפילה. הודתילה' שמצאתי 
בגד יפה וצנוע לחתונה ותודה לה' שהמשלוח 
מתעכב ומחר החתונה ומי יודע איזו בגד יהיה לי 
ללבוש ותודה שאמא עוזרת ודואגת לי ומקבלת 
בשבילי קבלות, עוד ועוד תודות הרביתי 

לריבונו של עולם עד שנרדמתי.

הבטחנו שאם ההזמנה תגיע עד 
מחר בבוקר אנחנו נפרסם את 

הסיפור.

בשעה  הגיע  החתונה  יום 
8:15 בבוקר אמא קיבלה הודעה 
בדרך  כבר  שהשליח  מהחברה 
לבינתיים אמרתי מזמור לתודה ותודה 

לה' שהוא עושה הכל במכוון בדיוק.

בשעה 09:00 השמלה כבר הגיע אלינו הבייתה.

אין עוד מלבדו הקדוש ברוך הוא כל יכול ולפני 
הכל הוא רוצה את הלב שלנו, רק להאמין שהכל 

לטובה ולהרבות בתודה ובהודאה.

אמרתי תודה והגיע ההזמנה.
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לומדים להצליח  פרק כ'

הורים יקרים, עלינו לדעת שהדבר העיקרי ביותר 
בחינוך, לימוד ושיפור "ניהול הזמן" שלנו ושל ילדנו 
הוא: "תכנון הזמן".  אז אם זה כ"כ נצרך וחשוב, מדוע 
אנו לא חיים עם תכנון וניצול הזמן?! בשבוע שעבר, 
הצגנו 7 סיבות, מדוע אנו המבוגרים עובדים ללא תכנון, 

נעלה אותן בקצרה:

הסיבות לחיים ללא תכנון:

1. אנחנו עמוסים ואין לנו זמן לתכנן. 2. יש 
לנו בעיה של "דחיינות".3. בעבר הצלחנו 

גם ללא תכנון, אנחנו נשארים כך.4. יש 
לנו נטייה לעבוד, לבצע ולפעול בצורה 
מהירה. כתוצאה מכך, אנו מאמצים 
דפוס התנהגות "תגובתי", דהיינו: אנו 

מגיבים במהירות לכל מה שמתרחש סביבנו 
וללא תכנון ומחשבה מוקדמת. 5. אנחנו אוהבים 

לראות את הסוף ולקבל את תחושת "הסיום" 
נטייה להיות  לנו  יש  מהמשימות שאנו מבצעים.6. 
ספונטניים.7. אנחנו חושבים שתכנון הוא פעילות מסובכת 
הדורשת זמן רב. התמודדות עם הנ"ל הוא משמעותי 
מאוד. אצל רבים ישנם אפילו מספר גורמים המקשים 
בו זמנית ליכולת שלנו המבוגרים להתנהל בצורה טובה. 
לעיתים אפשר לעשות עבודה על הנ"ל עם בן/בת הזוג, 
מהניסיון, אני ממליץ לבצע תהליך טיפולי, אישי או 
זוגי. תהליך מקצועי, ישדרג את העבודה המשפחתית 
בצורה מופלאה. זה שווה את ההשקעה, מספר מפגשי 
עבודה מקצועיים, יפתרו את הבעיה בשורש ויזניקו את 
העבודה המשפחתית שלכם.  גם אם אתם מתלבטים, 

נדבר על זה, צרו קשר! 0548-434-435.

איפה אנחנו בסיפור הזה?!

הורים יקרים, עלינו לדעת כי כשנקדיש את הזמן הדרוש 
לתכנון סדר היום שלנו ושל ילדינו וכשנתכנן את הפעולות 
היומיומיות שלנו, נרוויח יותר זמן לביצוע הפעולות שלנו 
ומכאן איכות הפעולות, הרוגע ורמת הסיפוק שלנו ושל 
ילדינו תעלה. הרגל של תכנון הזמן, מיצוי הזמן, סדר יום 
ברור וקבוע- יתרום בע"ה בוודאי לשלווה נפשית ולמיצוי 
היכולות הלימודיות של ילדינו בבית הספר. וכמו בכל 
ראשית עבודה עם ילדינו נבדוק את עצמנו היכן אנחנו 
נמצאים על הסקאלה של "עבודה עם תכנון".נבדוק 

האם הזמן שלנו מתוכנן, האם אנו עובדים עם תוכנית, 
האם הבית שלנו מתנהל לפי תוכנית חינוכית, ערכית, 
רגשית, לימודית וכו', או שאנחנו "זורמים" עם החיים... 

כיצד עובדים עם בעיית תכנון?

ראשית יש לבדוק ולזהות מה מקור הבעיה אצלנו, 
מדוע אנו מתקשים לתכנן?! במידה ומצאנו מתוך שבע 
הסיבות המוזכרות לעיל, סיבה אחת או יותר, נטפל בה 
בצורה נקודתית וניתן בינתיים לבן משפחה נוסף או איש 
מקצוע זמין, לעקוב אחר התקדמותנו ולעזור לנו 
לתכנן את הפעולות שלנו או את סדר היום 
של המשפחה. בבואנו לקבוע יעדים לתכנון 
הזמן שלנו, עלינו ללמוד לשלוט בתכנון 
הזמן שאנו רוצים למלא, נרכיב יעדים 
כללים על בסיס חודשי, יעדים מעט 
יותר ממוקדים על בסיס שבועי, ויעדים 
מפורטים על בסיס יומי. המרכיב החשוב 
ביותר בתהליך הוא: להמשיך ולתכנן מדי חודש 
ושבוע, אפילו אם לא הצלחנו להשיג את כל היעדים 
שרצינו להשיג בתכנון. ראשית העבודה היא: ללמוד 
כיצד מתכננים ולפתח הרגל של עבודה מתוך תכנון. 
אם ניצור מערכת תכנון חודשית, שבועית ויומית נתרגל 
עם הזמן לתכנן את פעולותינו וחיינו, ועד מהרה נפתח 
הרגל של תכנון. לאחר שנתרגל לחיות מתוך תכנון נוכל 
"להשתדרג" בפעולות התכנון ומכאן להצלחת הביצוע 

בע"ה הדרך קצרה.

יישום תוכנית העבודה בשטח

"ישיבת עבודה" פעם בשבוע עם בן הזוג,  נקבע 
נניח בתחילת השבוע או בסופו, נחליט מהם הנושאים 
שנשוחח בהם בפגישה ושעליהם נצטרך לקבוע את 
התכנון השבועי, נכתוב את "מטרות התכנון" לשבוע 
הקרוב, או מהם היעדים המשמעותיים שעלינו להשיג 
בשבוע הקרוב. נוודא שהיעדים האלה ברורים ואנו 
יודעים מדוע בחרנו דווקא ביעדים/מטרות אלו.  נבדוק 
מה הדברים שיכולים למנוע מאיתנו את ההצלחה ביעד 
המתוכנן. בו בזמן שאנו קובעים ורושמים את המטרות 
או היעדים השבועיים, נחשוב ונתכנן גם את היעדים 
החודשיים, הרבעוניים או השנתיים כדי לא לאבד את 

נקודת המבט הכוללת בתוך התכנון השבועי.

תכנון ממוקד

לאחר ששוחחתם על היעדים, המטרות וסוגי הפעילויות 
שאתם רוצים לעבוד עליהם בחודש הקרוב, צמצמו את 
תכנון "שלבי העבודה" לשבוע הקרוב. ככל שהיעדים 
יהיו ברורים, כך תוכלו לתכנן את פרטי העבודה ולעקוב 
אחר התקדמותה. השאלות הבאות צריכות לעלות 
בזמן התכנון החודשי והשבועי: 1. מה אני רוצה להשיג? 
2. מדוע בחרתי דווקא בנושא הזה? 3. מה אני צריך 
לעשות בכדי להשיג את מטרתי? 4. מתי צריך לעשות 
את זה? 5. מי צריך לעשות זאת? 6. היכן יש לעשות 
זאת? 7. כמה זמן יידרש לראות את ההתקדמות? 8. 
מה יכול להפריע לי להשיג את המטרה? 9. כיצד אוכל 
לטפל/להתעלם מגורמי ההפרעה? 10. האם התפללתי 
ובקשתי לה' שיעזור לי ואצליח במה שאני עושה? ועוד...

טיפ לסיום

זכור, אינך יכול לעשות "מטרה" או יעד. מטרה, היא 
תוצאה המושגת לאורך זמן. אתה יכול רק לעשות 
פעילויות מקדמות מטרה ולהתפלל לה' שיצליח את 
דרכך. רבי נחמן מברסלב, כותב בספר המידות כך: 
"לכל הדברים... צריך עסק בדרך הטבע, ויבקש רחמים 
שיצליח בדבר העסק". אם תעשה את הפעילויות הנכונות 
ותתפלל להצלחה, יש לך סיכוי מצויין בע"ה להגיע 

למטרה. המשך בע"ה בשבוע הבא!

הרב אבוחצירא- יועץ, מאבחן ומטפל
לייעוץ טלפוני ללא תשלום
בימים ג' - ד' משעה 10-8 בערב
נייד: 054-8434435

חינוך באהבה
הרב יצחק אבוחצירא 

העלון מוקדש להצלחת
משפחת טחלוב
ומשפחת קמחי

להקדשת העלון: 02-5308000

איש אחד טייל ברחוב וצעק: "מדינה על הפנים! מדינה 
על הפנים!" שוטר אחד ששמע אותו רץ לכיוונו ושאל: 
"מה אמרת?" האיש ענה: "על הפנים של מדינה!" השוטר 
עצר את האיש, קשר אותו באזיקים ולקח אותו לתחנת 
המשטרה. יום למחרת, בבית המשפט, האיש אמר: "מה?! 
לא דיברתי בכלל על  המדינה שלנו! דיברתי על מדינה 
אחרת! את המדינה שלנו אני אוהב! אין עליה!!!" השופט 
כעס על השוטר שסתם בזבז מזמנו  והאשים אדם חף 
מפשע ובנוסף לכך - הוא גזר עליו קנס כספי גבוה על 
ניצול סמכויותיו. כשהם יצאו מבית המשפט אמר  השוטר: 
"איך זה שאתה מבזה את המדינה ואני ככה מקבל קנס?!" 
האיש השיב בחיוך: "לא אמרתי לך? מדינה על הפנים..."

בדיחות הדעת
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